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HJO SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

2023-04-25 

Tillväxt- och näringslivsrådet 

TNR§ I 

Dagordning 

Tillväxt&- näringslivsrådet beslutar att fastställa dagordningen. 

TNR§2 

Val av protokolljusterare 

Mötet utser enigt Lotta Persson att tillsammans med ordföranden justera dagens protokoll. 

TNR§3 

Presentations runda 

2 (5) 

Alla närvarande presenterade sig själva och vilken branschtillhörighet dom ingår i och vad man 
har för förväntningar på hur rådet ska fungera. 

TNR§4 

Syfte och mål med rådet 

Christian berättar om syftet med rådet tillsammans med Catrin. Rådet är en arena för 
informationsutbyte och motor för att tillsammans lyfta upp relevanta näringslivsfrågor på 
bordet. Vi är inte ett beslutande råd i större frågor men det ges utrymme att tydliggöra 
information, påverka och diskutera utveckling av företagsklimatet. 

TNR§S 

Val av vice ordförande 

Mötets deltagare föreslår enigt Erik Eriksson som Vice ordförande. Erik tackar ja, 

Juscerandes signatur Utdn.gsbestyrkande 
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Tillväxt- och näringslivsrådet 

TNR§6 

Gemensamt rådsarbete 

Vi diskuterade runt bordet om hur vi tillsammans ser på arbetet i näringslivsrådet. 
Samstämmigt är att rådet ska arbeta övergripande med aktuella frågor som är bra för 
utvecklingen av Hjo, det kan vara saker på kort och långsikt så som till exempel 
kompetensförsörjning som flera i rådet upplever som en utmaning. 
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Här kom det också upp att Hjo som plats blir viktig vid frågor om att locka nya boende. 
externa och interna besökare men också vid anställning av personal. Kan vi här intensifiera 
arbetet och samarbetet med skolan och Komvux, och hur skulle detta kunna se ut? 

Detta kan få ta plats i nästkommande rådsmöte, Christian återkopplar med lämplig agenda. 

Lotta Persson lägger till tankar om platsvarumärket och vikten av tätt samarbete med 
näringslivet vid ett sådant framtagande, här blir rådet en vi~tig kanal för information. 

Erik Eriksson lyfter vikten av att vi ser rådet som en plats där näringslivet också kan komma in 
med frågor, så det inte "bara" blir från kommunens sida, både Catrin och Christian delar den 
synen. 

Rådet kan också vara en bra temperaturmätare som ger signaler som vi tillsammans kan 
hjälpas åt att agera på. Vi är dock inget beslutande råd i den bemärkelsen mer än när det gäller 
mindre frågeställningar vi själva kan råda över. 

Bianca ser framför sig att informationsflödet mellan rådet och Hjo Handel blir en stående 
punkt på deras möten inom föreningen och på deras sammankomster inom Hjo Handel. 

Eva Hjärpe lägger till att hon hoppas att rådet ska vara ett bra forum för att tidigt identifiera 
kompetensbrister och yrken som kommer behövas framgent. 

Vi pratar om att alla bär ansvar att få ut relevant information till respektive gren efter möte: 
Rådet kan vara en start för att få till forum för respektive bransch att samlas runt. 

Ska vi ha en kommunikationspunkt som selekterar ut det mest viktiga från rådsmötet som en 
samanställning att ta till sig? Ett samlat material som är enklare att ta in som kan tas vidare på 
ett tydligare vis till respektive bransch via t.ex mail eller räcker protokollet. Protokollet 

räc~ 
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Tanken om att vi sätter ett tema till nästkommande möte på nuvarande möte kom upp, det 
bestämdes att så gör vi. Inför rådsmöten kan det komma delas ut uppgifter att ta reda på eller 
bara förbereda sig på, håll koll i inbjudan och mail. Det kommer ett par uppgifter som var och 
en förbereder sig på inför mötet. 

Inför nästa möte: Konceptet Leva & Bo tas upp som ett alternativ till att stärka och/eller 
förtydliga Hjos position i Skaraborg. Ett arbete som det tidigare arbetats mycket med som kan 
vara ett effektivt och bra koncept att plocka upp utifrån diskussionen kring vår plats och dess 
marknadsföring nu när Skaraborg står inför en starkare befolkningstillväxt. 

Frågan om kompetensförsörjning och hur vi arbetar för att inte tappa personal utanför Hjo 
var uppe. Även hur vi får fler att vilja arbeta inom svårrekryterade yrken i Hjo kom upp på 
bordet. Christian kollar denna till nästa möte. 

Bianca lyfte tanken om Sommargata i Hamnbacken för att utveckla det offentliga rummet och 
bjuda in till en trevlig miljö att strosa i. En arbetsgrupp föreslås: Christian Johansson, Maria 
Berg, Anders Westermark, Bianca Gustafsson, Lotta Persson och Erik Eriksson). 

Nästa ämne: Hur ser flödet av människor ut rent geografiskt i staden, hur och var spenderas 
det mest pengar eller sker flest transaktioner. Hur mycket handlar t.ex. Hjo-bon VS en 
dagsbesökare? Christian och Lotta kikar vidare på verktyg för data likt detta. 

TNR§7 

Branschläget (runt bordet) 

Bordet runt om hur läget i respektive bransch känns just nu. Fastigheter där Erik 
representerar ser en viss försiktighet på grund av rådande omvärldsläge när det kommer till 
byggandet. Höga materialpriser formar en ekvation som inte lirar med vad en hyra i så fall 
behöver vara. 

Bygg med Martin Ekström ser en minskad efterfrågan även om dom själva har en lång horisont 
med arbete. 

Gröna Näringar med Malin ser allvarligt på de prisjusteringar som just nu skjuts över på 
producentledet, ska dom sänka så mycket som önskas finns ingen lönsamhet kvar. 

Bianca för Hjo Handel upplever viss försiktighet hos vissa kunder men det går verkligen upp 
och ner och är svårt att förutspå, hoppas på en bra sommar med mycket besökare. 

framat. . 
Fred'.~ J:; l t: industrin ser ännu inga större orosmoln utan att det ser ganska så bra ut 
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Tim för restaurangerna signalerar vikten av att marknadsföra platsen och att det är svårt på 
kort och långsikt med kompetens i yrket. 

Eva Hjärpe berättar från sin sida om möjligheterna via t.ex. Komvux att anskaffa korta snabba 
utbildningar kopplade till specifika yrken. 

TNR§8 

Rapporter (Plan & Bygg) 

Maria Berg (samhällsbyggnadschef gästar)0. Maria pratar kort om den omställning och 
utveckling Skaraborg står inför. Hur påverkar detta Hjo. Nya etabl~ringar och företag som 
expanderar innebär att Skaraborg står inför stor befolkningstillväxt som påverkar alla 15 
kommuner i Skaraborg. 

Hur arbetar vi med Hjos attraktivitet från samhällsbyggnad med detta. Vi ser över 
elförsörjning, bebyggelse, markberedskap för bostäder och verksamhet. 

Attraktiva utemiljöer i staden. Vi tittar på detaljplanerade områden så vi har en bra 
planberedskap för samhällsbyggande. Just nu så har vi c.a 200-220 planlagda bostäder i 
beredskap vilket rent statistiskt skulle innebära plats åt 400-450 personer. 

TNR§9 

Nästa möte 

Hos An Va på Sveavägen 28 den 13 Juni I Klockan 08.00 - I 0.00 

TNR §10 

Tema på nästa möte: Hjos attraktivitet och position i Skaraborg. (Leva & Bo, marknadsföring) 

TNR§l 1 

Övrigt 

Till nästa gång så har vi i sommargata-gruppen tittat på möjligheterna för en sådan lösning nu 
under 2023 (Christian sammankallar berörda). 

Justerandes signatur Utdragsbescyrkande 


